



Canadian Pari-Mutuel
Agency

An Agency of Agriculture
and Agri-Food Canada

EXECUTIVE DIRECTOR
P.O. Box 5904, LCD Merivale
Ottawa ON K2C 3X7
tel/tél. : 613 759-6100

Agence canadienne
du pari mutuel

Un organisme d'Agriculture
et Agroalimentaire Canada

DIRECTEUR EXÉCUTIF
C.P. 5904, PDF Merivale
Ottawa ON K2C 3X7
fax/télécopieur : 613 759-6230

May 31, 2018

MEMORANDUM TO:
Provincial Regulatory Bodies
The Canadian Horse Racing Industry

SUBJECT: Addition of *clodronate* and *tiludronate* to the Schedule of Prohibited Drugs in the *Pari-Mutuel Betting Supervision Regulations*

Please be advised that the regulatory amendment to add the drugs ***clodronate*** and ***tiludronate*** to the Schedule to the *Pari-Mutuel Betting Supervision Regulations* has been finalized.

Clodronate and ***tiludronate*** belong to a class of drugs known as bisphosphonates. These drugs are licensed in Canada by Health Canada for the treatment of navicular disease in horses. Additionally, the drugs have anti-inflammatory and pain relieving effects.

Due to the drugs' effects on bone, as well as their ability to reduce pain, the Canadian Pari-Mutuel Agency (CPMA), in consultation with its Drug Advisory Committee, has determined that these drugs should be added to the list of prohibited drugs in the Schedule to the *Pari-Mutuel Betting Supervision Regulations*.

Le 31 mai 2018

NOTE DE SERVICE À :
Organismes de réglementation
provinciaux
L'industrie canadienne des courses de
chevaux

OBJET : Adjonction des drogues *clodronate* et *tiludronate* à l'Annexe des drogues interdites du Règlement sur la surveillance du pari mutuel

Veillez noter que nous avons procédé à la modification de l'Annexe du *Règlement sur la surveillance du pari mutuel* pour y ajouter les drogues ***clodronate*** et ***tiludronate***.

Le ***clodronate*** et le ***tiludronate*** appartiennent à une classe de médicaments connus sous le nom de bisphosphonates. Au Canada, ces médicaments sont homologués par Santé Canada pour le traitement de la maladie naviculaire chez le cheval. Ces médicaments ont aussi des effets anti-inflammatoires et analgésiques.

En raison des effets de ces médicaments sur les os et de leur capacité à réduire la douleur, l'Agence canadienne du pari mutuel (ACPM), de concert avec le Comité consultatif sur les drogues, a déterminé qu'il convenait d'ajouter ces drogues à la liste des drogues interdites à l'Annexe du *Règlement sur la surveillance du pari mutuel*.

Canada 

The CPMA recognizes the importance of these drugs in the treatment of lameness, and so has set an Elimination Guideline of 30 days for horses 4 years of age and older, which aligns with withdrawal periods previously set for these drugs by the British Horseracing Authority and the International Equestrian Federation (FEI).

The use of clodronate or tiludronate in a 2 or 3 year old horse is prohibited and any confirmed presence will result in a positive test.

No. of horses	Product	Dose/Route	Admin	EG
5	OSPHOS	720 mg IM	Single	30 days

Testing for these drugs will begin on August 1, 2018.

Sincerely,

L'ACPM reconnaît l'importance de ces médicaments dans le traitement de la boiterie, et a donc établi un Guide d'élimination de 30 jours pour les chevaux de 4 ans et plus, et celui-ci correspond aux délais d'attente établis pour ces médicaments par l'Autorité britannique de courses hippiques et la Fédération équestre internationale (FEI).

L'utilisation du clodronate ou tiludronate chez un cheval de 2 ou 3 ans est interdite. La présence confirmée d'un de ces produits entraînera la délivrance d'un test positif.

N ^{bre} chevaux	Produit	Dose/Voie	Admin	GE
5	OSPHOS	720 mg IM	Unique	30jours

Le dépistage de ces drogues commencera le 1^{er} août 2018.

Salutations cordiales,



Steve Suttie